

ရှုမ်းလိမ်းကျေးဇူးတု

ပေ,တရုဗိုဗ်တုတိယ

SECOND PETER

၁

ရွမ်းတရုလတ်း

၁ ဂပ်၊ သိမုခပ်,ပေ,တရု၊ ကခပ်ပီခပ်ခးဂုခမ်းလို့တ
မခပ်, လဝ်းယေ,သုခရိလို့ လံးပခပ်ခမ်းဂျု,တီးခပ်
လို့ဝ်းကခပ်လံးတင်းယုမ်,မတ်း ကခပ်မျှတ်းလီ
မီခမ်းခေင်, တင်းကခပ်ဂုဝ်းယုမ်,မတ်းတြးတင်း
သိုဝ်းတေး,တြးပီခပ်လဝ်းဂုဝ်း လဝ်းယေ,သုခရိလို့
လဝ်းကခပ်ခေ,ချွတ်းကပ်ဂုဝ်းခေခေကျေး။
၂ ရှုးကျေးလူးလဝ်း ကိတ်,တင်းတင်းခမ် ခေမ်ဂိုခမ်းယှ်,
မးဂျုးတီးသု ခင်းလုခပ်,တင်းကခပ်ဂူ, တြးပီခပ်
လဝ်း ကိတ်,တင်းလဝ်းဂုဝ်း လဝ်းယေ,သုခရိလို့
ခေခေ သေဂမ်းလူလှ်း။

တင်းကခပ်ယှ်,မးခင်းပျ,ရမီ,

၃ တခမ်းခွင်းမခမ်းလဝ်း ပခပ်လွင်းတင်းဂျုးမီးတင်း
သီင်းပုခမ်းကသက်၊ ပုခမ်းတင်းကခပ်မုခမ်းပျု,
ခင်းတတ်းတြး တီးဂုဝ်းလို့ဝ်းခေင်,ခေခေခေလး ခင်း
တင်းကခပ်လံးဂူတြးပီခပ်လဝ်း ကခပ်ကပ်တင်း
မုခပ်ခေင်းတခမ်းခွင်းဂုဝ်းကပ်ဂုဝ်းခေခေယှ်။
၄ ဂွမ်းပိုဝ်း လွင်းတင်းလို့ဝ်းခေခေခေလး မခမ်းလဝ်း
ကပ်ဂတ်းကခပ်မျှတ်းလီ ထိုဂ်းဂျုးထိုဂ်းခေ ယှ်,
ခေ,ခေခေ ကပ်ပခပ်တီးဂုဝ်းကျေး။ သူတမ်းလံး
ကိတ်ပိုင်းဂတ်းလဝ်းလို့ဝ်းခေခေခေယှ် ရှုးဂင်းလွတ်း
တင်းတင်းကခပ်ဂုဝ်းဂိုဂ်, ကခပ်မီးခင်းလေးဂျု
ကခပ်လို့လဝ်းလို့ခေခေခေယှ် ပီခပ်ဂေ,ကခပ်
လံးခမ်းပျုးဂျုးခင်းပဂတ်းတြးပီခပ်လဝ်း ခေခေကျေး။
၅ ပုခမ်းလွင်းခေင်,ဂိုဝ် တမ်းပီခပ်လို့ဝ်းခေင်,ခေခေခေ
တီးတင်းကခပ်ယုမ်,မတ်းခေခေ ကပ်သီ,လျု, တီး
သီ,လျုခေခေ ကပ်ပိင်,လျု, တီးပိင်,လျု,ခေခေကပ်
၆ တင်းကခပ်ချုဂ်းဂျု,မဂုင်, တီးကခပ်ချုဂ်းဂျု,မဂုင်,
ခေခေ ကပ်တင်းကခပ်ယှ်ခေခေခေ, တီးတင်းကခပ်
ယှ်ခေခေခေ,ခေခေ ကပ်တင်းကခပ်ဂိုဝ်းတတ်းတြး
၇ ခေလးမုခမ်းပျု, တီးကခပ်မုခမ်းပျု,ခေခေ ကပ်
တင်းကခပ်လူမ်းပီင်းပီးခေခေခေ ကပ်တင်းဂုဝ်းမိတ်းတု,
၈ ထပ်းထီင်းခေလး ကပ်ဂိုဝ်းခတ်းလို့တု။ လွင်းမခမ်း
လမ်း ပေးပျ,ရမီ,လို့ဝ်းခေခေ မီးယု,ဂျုးခင်းသူခေလး

တိမ်ထုခမ်းခေမ်ဂိုခမ်းယု,လို့ဝ် တင်းပွင်ဂိုတ်းပွင်ခေမ
ရှုးသူကခပ်,လံးခေခေခေလံးဂိုခေခေ ရှုးသူကခပ်,လံးသူမ်း
ကဂျုဂ်း၊ ခင်းတင်းကခပ်သူဂူလင်းလဝ်းဂုဝ်း လဝ်း
၉ ယေ,သုခရိလို့ ခေခေကျေး။ ဂေ,ကခပ်ကမ်းမီးပျ,
ရမီ,လို့ဝ်းခေခေခေ ပီခပ်ဂေ,ကခပ်မတ်,တုမုတ်,
ကျေး။ မခမ်းဂိုတ်းမတ်,တုမခမ်းပိုကျေး။ မခမ်း
လို့မ်းပီတ်းလွင်းတင်းကခပ်မခမ်းလံးခေခေ, တင်း
ကခပ်သူဂ်းပွတ်းကပျိုတ်းမခမ်းယှ်ခေခေကျေး။
၁၀ ပိုဝ်းခေခေလးပီးခေခေခေခေဂိုဂ်းလှ်း။ ယီင်းခိခမ်းကပ်ဂိုဝ်း
ခတ်းလို့ဂိုတ်း ရှုးတင်းကခပ်မခမ်းလဝ်းဂူဂ်ကပ်
တင်းကခပ်မခမ်းလဝ်းလို့ဂ်းဂိုဝ်းကပ် ကခပ်သူလံး
ခေခေ,ခေခေခေ,မခမ်းယု,တု။ ပေးသူဂိုတ်းလို့ဝ်
ခေင်,ခေခေခေ သူတမ်းဂင်းလွတ်းတင်း တင်း
၁၁ ကခပ်တိုဝ်းခေခေခေလးလူမုကျေး။ လွင်းမခမ်းလမ်း
မခမ်းလဝ်းတမ်းဂိုတ်းလူပခပ်ကခေခေ တင်းကခပ်
ခပ်,လမ်း,လေးဂျုးခင်းမိုင်းထျ,ဝဂျု, လဝ်းယေ,သု
ခရိလို့ လဝ်းကခပ်ခေ,ချွတ်းကပ်ဂုဝ်းခေခေ တီးသူ
၁၂ ခေမ်ဂိုခမ်းခေ,လူင်လင်ကျေး။ ပိုဝ်းခေခေလး ပီဂ်
သမ့် သူဂူလွင်းတင်းလို့ဝ်းခေခေခေလး ခေတု,ယု,
ခင်းသမ်း,မး,တြး ကခပ်ဂေ,လတ်းတေး,လီဝ်ခေ
ခေခေယု,သေကျေး ဂပ်တမ်းကပ်တင်းရွမ်းလို့ဝ်ခေင်,
ခေခေခေလး ပခပ်သတိုသူယု,သေ,သေ,ကျေး။
၁၃ ဂပ်ဂူလွင်းကခပ်တု, ကမ်း,ဂိုဝ်ကမ်း,ခေခေခေဂပ်တမ်း
လံးလူခေခေပီတ်းတူဝ်ခင်းကခပ်ပီခပ် သုမုထီင်ကခပ်
ဂပ်ယု,ခေခေခေလး ကွတ်,ဂျု, ဂျုခေင်,ကခပ်လဝ်း
ဂုဝ်း လဝ်းယေ,သုခရိလို့ ပခပ်ပျု,တိတ်းပိုခေခေခေလး
၁၄ ဂပ်လီပခပ်သတိုတိုဂ်းယုင်းသူ ခင်းမိုဝ်းကခပ်ဂပ်ယင်း
မီးယု,ခင်းသုမုထီင်ခေခေကျေး တု,ခေခေဂပ်မီးသေကျေး
၁၅ ယု,ကျေး။ ခေင်,ဂိုဝ်သူတမ်းခွတ်းလို့လံးလွင်းတင်း
လို့ဝ်းခေခေခေတင်းသီင်းတင်းလူင် လို့ခမ်းသေ ဂပ်လံး
ဟေတ်,ယာခေခေ,ယှ်ယှ်ခေခေခေခေ ဂပ်တမ်းကပ်ဂိုဝ်း
၁၆ ခတ်းလို့ယု,ကျေး။ မိုဝ်းကခပ်ဂုဝ်းဂေ,လတ်းလွင်း
တခမ်းခွင်းလဝ်းဂုဝ်း လဝ်းယေ,သုခရိလို့ ကိတ်,တင်း
လွင်းတင်းကခပ် မခမ်းလဝ်းတမ်းခိုခမ်းမးခေခေ
လို့ဝ် ဂုဝ်းကမ်း,ကပ်ဂျုမ်းတခေ,တု,ရီ, ရွမ်းပရီခေယု,
သေခေလးလတ်း။ ဂုဝ်းပီခပ်သက်,သေ, ကခပ်တူဝ်
လဝ်းဂပ်,လံးဂုခေ မုခေကျေး,ခေ,လမ်းခေခေကျေး။

**လက်ခံရေးရာတိုင်း
တိုင်းရင်းကျေးရွာအုပ်စုတိုင်း**

- ၁၃ ခပ်တန်းလုံးခါမ်၊ တိုင်းကန်ကပ်တင်းတုဂ်ခါးတွပ်၊ တီခင်း လိုဝ်ခင်၊ ကန်ခပ်တိုင်းတုဂ်ခါးတိုင်းပိုခင်း၊ ခခခင်ကျေး။ ခပ်မီးလုံသဗျေးကန်လမ်း၊ လျေးဂျ၊ မဂုင်၊ ပုခင်လိုဝ် ခင်းမိုဝ်းကန်တိုင်းပွဲခင်းပွဲခင်းလုဝ်း
- ၁၄ လူလုဝ်းခခခင်တိုင်းသူခခခင်လေး၊ ခပ်မီးမာဂ်၊ တုဂ်ကန် တီခင်ပိုခင်းတိုင်းဂိုလေ၊ သျ၊ ကန်ခပ်တိုင်းပိုခင်းမေးပိုခင်း၊ ခလေး၊ ယင်းကန်၊ တိုင်းတုဂ်ခါးခင်းလေး၊ ယု၊ လုံး။ ခပ်လောင်းလုဝ်းကပ် ခပ်လိုဝ်းကန်လုဝ်ကပ်၊ မခင်း၊ ခိုင်း၊ ခခခင် ဂွံးလုံးလွမ်းဂျ၊ ဂျ၊ ခင်းကပ်တိုင်းလေး၊ ဂျ၊ ဂျ၊ မေးမေး ခင်းတိုင်းကန်လေး၊ နေပုခင်လိုဝ်ခင်း
- ၁၅ ပီခင်လုဝ်းကန်ခပ်ခင်း၊ ကန်ခင်း၊ ပိုင်း၊ ပိုင်း၊ ကွပ်၊ သေ ဂျ၊ ခင်းသီခင်းတိုင်းကန်သိုဝ်းတေ၊ ဂျ၊ ယု၊ ခလေး၊ လွမ်းသီခင်းတိုင်း ပျ၊ လမ်း၊ လုဝ်းတိုင်းပေး၊ သေ၊ ကန်ခင်းလင်း ဂျ၊ ခခခင်လွင်းတိုင်းကန်ခပ်၊ တြေး ခခခင်ခလေး၊ လုံးခါမ်၊ တိုင်းကန်သင်၊ သွခင်းသုင်းမေ့
- ၁၆ ဂွမ်းပိုင်းတုဂ်ခါးခင်း၊ တုဂ်ခါးခင်း၊ ခခခင်ကျေး။ ပီခင် လိုဝ်ခင်၊ ဂိုဝ်းတိုင်းခင်းလမ်း မေ့လီ၊ ကန်ခပ်၊ မေ့ လာတိုင်းခင်းခင်း လာတိုင်းခင်းခင်းမေးခင်း၊ ဂျ၊ ခင်း တာဝ်းခင်းခင်း တိုင်းခင်းပေးခင်းခင်းကျေး။

တုဂ်ခါးတိုင်းကန်ပီတိုင်း

- ၁၇ ခပ်ခခခင် ပီခင်လိုဝ်ခင်း၊ ခခခင်မေ့၊ ကန်ခပ်၊ မီး ခခခင် ကိုဂ်၊ တိုင်း နေပုခင်ကန်လုဝ်းလုဝ်းခင်းလေး၊ ပိဝ်ဂျ၊ ခခခင်ကျေး။ တိုင်းလမ်းသိုင်း၊ ထျ၊ ဝရုကန် လိုဝ်ခင်း၊ ခခခင် သိုင်းပိုဝ်ခင်း၊ ခပ်လိုဝ်းခခခင်ကျေး။
- ၁၈ လွင်းမခင်းလမ်း ခပ်လာတိုင်းခင်းသုင်းကန်ပီခင်လံ လံကန်၊ ပွင်၊ လွင်းဂျ၊ သင်ခင်း၊ ကပ်တိုင်းတိုင်း ကန်လျ၊ တိုင်းတိုင်းလွင်းလမ်း တိုင်းကန်ဂိုလေ၊ သျ၊ ပုခင်လိုဝ်ခင်းခခခင် လုဝ်းကပ် ခပ်လိုဝ်းကန် လင်၊ ခတ၊ တု၊ ပံကွပ်၊ သေဂျ၊ ခင်းဂျ၊ ခင်းကန်ခင်း တိုင်း ပိုင်းမေးခခခင် ခိုခင်းဂျ၊ ခင်းလုံးဂျ၊ ဂျ၊ ခင်းကပ်တိုင်း
- ၁၉ ကျေး။ ပီခင်သမ့် ခပ်တိုင်း တိုင်းလုံးမီးကန်ခင်းကန် လွတ်ကျေး။ ဝျ၊ ခခခင်၊ ခခခင်ကျေး တုဂ်ခပ်လမ်း ပီခင်ခင်း တိုင်းကန်တု၊ ခင်းယု၊ ခခခင်ယု၊ ကျေး။ ပီခင်လိုဝ်ခင်း၊ ဂိုဝ်းတိုင်းခင်းလမ်း လွင်းတိုင်းကန်ခင်းပု ခခခင်၊ ဂျ၊ ခင်းခခခင် ပီခင်လမ်းမခင်းခင်း မခင်းကျေး
- ၂၀ ပီခင်ခင်းလွင်းတိုင်းခခခင်ကျေး။ ပေးလုံးဂိုင်း လွတ်တိုင်း တိုင်းကန်ခင်းကန်ခင်း၊ လေးဂို၊ ဂွမ်းပိုင်းတိုင်းကန်ခင်းလမ်း လမ်းခင်း၊ ကန် ပီခင် လမ်းပေး၊ သုခင်လို ခခခင်သေယု သမ့်ခိုခင်း ခပ်တုဂ်၊ ဂိုဝ်းခင်းသုင်းခိုခင်းလို ကန်ပီခင်ခင်းလိုခင်း ယိုင်းခင်းဂျ၊ သေ ကန်ပီခင်ကန်တိုင်းခခခင်

- ၂၁ ကျေး။ ပေးကန်၊ ဂျ၊ သီခင်းတိုင်းတြေးကန်သိုဝ်း တေ၊ ခခခင်လို ယိုင်းခင်းခင်းခင်း၊ သေတိုင်းကန် ဂျ၊ သီခင်းတိုင်းခခခင်သေယု ခင်းလိုခင်း သမ့်ခိုခင်း ခပ်၊ ပီခင်းပိုင်းလမ်းကန်ခင်းမုတ်လောင်း၊ ကန်တုဂ်
- ၂၂ လမ်းဂပ်၊ လုံးခါမ်၊ ကပ်ယုဝ်ခခခင်ကျေး။ မိုခင်းခင်း၊ ဂျ၊ ခင်းထိုင်းမိုဝ်းခင်း၊ ကန်ခင်း၊ မေ့ ခိုခင်းဂိုခင်းဂျ၊ ခင်း တုဂ်ခါးခင်း၊ ကန်ခင်းကျေး။ မေ့ ခိုခင်းဂိုခင်းဂျ၊ သီယု သမ့်ခိုခင်းဂိုခင်း၊ ဂျ၊ ခင်းခင်း၊ ဝျ၊ ခခခင်၊ ခခခင် မီးခင်းခင်းခင်းကျေး။

၃

**ဂတီလမ်းတြေး
ကန်တိုင်းကျေးမေးပွန်းတုတိယ**

- ၁ ကျေးကန်ခပ်ဂိုခင်းခင်းဂိုခင်း၊ ခပ်တိုင်းခင်း၊ ကျေးဝျ၊ တု၊ ခခခင်တုတိယခင်း ပခင်းဂျ၊ တိုင်းသုကျေး။ ခင်း လိုခင်းတိုင်းသွင်းခင်းခင်း ပီခင်တိုင်းကန်ခပ်ပခင်း သတိုခင်းလေးလုဝ်းကပ်လိုဝ်လိုဝ်၊ သု ဂျ၊ သုခင်းလိုလုံး
- ၂ ခိုခင်းထိုင်း ခင်းကန်ခင်းခင်းခင်းကန်ခင်းမုတ်လောင်း၊ တိုင်းလံကျေးလာတိုင်းမိုဝ်းကန်ခင်းခင်းခင်း ကန်၊ ဂျ၊ ပိုင်းလမ်းတြေးလမ်းခင်း၊ ခင်း၊ ကန်ခင်းခင်းခင်း
- ၃ တိုင်းလံကျေးလာတိုင်းပိုခင်းခင်းကျေး။ လွင်း တိုင်းကန် တိုင်းလုံးမတ်၊ တိုင်းခင်းခင်းတိုင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ခင်းခင်း၊ ဂျ၊ လုခင်းလိုခင်းခင်း ခပ်လိုဝ်းကန်ခင်းခင်း ဂိုခင်းပျ၊ ဂိုခင်းခင်းသုခင်းခင်းခင်း တိုင်းပေး၊ မေး ခင်း၊ ဂိုခင်းခင်းခင်းတိုင်းကန်ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း
- ၄ ဝျ၊ - ဂတီလမ်းကန်ခင်း - လမ်းတြေးတိုင်းမေး ကျေး။ ဝျ၊ ခခခင်၊ ခခခင်၊ မီးဂျ၊ လု။ လိုခင်းသေ ပု၊ မွခင်း၊ ဂိုခင်းတိုင်းလံခင်းခင်း လမ်းဂျ၊ ယု လွင်း တိုင်းဂျ၊ မီးတိုင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ယင်းပီခင် ယု၊ မိုခင်းလိုဝ်ခင်း၊ မိုဝ်းကန်ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း
- ၅ ဂိုခင်းပီခင်ခင်းခင်းကျေး။ ဝျ၊ ခခခင်၊ ခခခင်ကျေး။ ခပ် ခခခင် ကန်၊ မီးခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ဝျ၊ လွမ်းလုလုခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း နေပုခင်ဂိုခင်းပေး၊ ပီခင်မေး လိုခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း
- ၆ ခခခင် ကိုဂ်၊ တိုင်း လိုခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ကိုဂ်၊ တိုင်း လွင်းကန်ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း
- ၇ ခခခင်ကျေး။ နေပုခင်ဂိုခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ယု၊ တေ၊ လိုခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ခခခင်ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း တိုင်းလံ၊ ယိုင်းတြေး ကန်ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း ဝျ၊ ခခခင်၊ ဂျ၊ ခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်းခင်း

ခိုင်,ကခင်တန်းကျွေးမားပွတ်;တုတိယ

- ၈ ဂေ့ကခင်ဂဝ်ဂုဂ်ခဝ်ဂုဂ်လုံး။ ယျ,ပေလူင်ပေလို့မီးလွင်းကခင်ဝုး ဂျးတီးထျ,ဝရျုးတြေးခခေခိုင် ခိုင်,ဂျ,လျဝခင်းခိုင်;လမ်း ပီခင်လို့ဝ်ခင်, ပီးမိုင်းဂိုင်ခိုင်; ကိတ်,တင်း လွင်းကခင်ဝုး ပီးမိုင်းဂိုင်ခိုင်; ခခေခိုင်လမ်း ပီခင်လို့ဝ်ခင်,ဝခင်းခိုင်;ခခေခိုင်တျ။
- ၉ ထျ,ဝရျုးတြေး ကမ်,ထိုင်းကမ်,ခခခင်း ခင်းတင်းကခင် လာပ်;သိုင်,ဂခင်တင်းဂတို့မခင်းလမ်းခခေခိုင် မိုခင်ခင်,ဂုခင်းဂမ်း;ဗွင်းထိုင်, ပီခင်တင်းကခင် ထိုင်းခခခင်းခခေခိုင်။ မခင်းလမ်း ကမ်,မီးကလူပ်, ခွဲ;ဂျးဗုဂ်လှေသေဂေ့သေဂုခင်းလုံးလှေလုံးသုမ်း။ မခင်းလမ်းမီးကလူပ်, ခွဲ;ဂျးဂုခင်းဂျးမီးတင်းသိုင်;တင်းလူင်ခွင်းလှေလုံးမီးလှေကပျိုတ်;ခလး မခင်းလမ်းယိုခိုင်ခခမ်,ယျ,ကေျး။
- ၁၀ ခိုင်,ဝခင်း ကခင်ထျ,ဝရျုးတြေးတန်းမားခခေခိုင် မိုခင်လို့ဝ်ခင်, ဗုဂ်လှေမားခိုင်,ဂခင်ခိုခင်းခခေခိုင်ကေျး။ ခင်းဝခင်းခခေခိုင် ဗေ့ဂခင်ဂုဂ်ခခိုင် တန်းမီးတင်းသိုင်ကခင်လှေ,ခေ့,ခလးဂုဂ်လှေ,ကေျး။လေးဂထာတ်; လိုင်းခခေခိုင် တန်းမီးဂိုင်ခခေ့,လူင်လာင်ခလးလှေလှေလီဝ်ဗျ,ကေျး။ လျ,လီဝ်တူပ်လိခခိုင်မိုင်းတင်းခိုင်;ပိုင်ဂျးကခင်ဂိုတ်;ပီခင်ဂျးခိုင်လိခခိုင်မိုင်း တင်းသိုင်;
- ၁၁ တင်းလူင်လှေခိုင်တန်းမီးသုတ်;ဗျ,ကေျး။ ခွပ်;ဂျးခခေခိုင်; ပိုင်းကခင် ခိုင်;ပိုင်တင်းသိုင်;တင်းလူင်လှေခိုင် တန်းသိုင်;မုတ်;ပီတ်;ကမခခေခိုင်,ခခေခိုင်ခခေခိုင်; သုကွခင်ခခေခိုင်ထျ;မွင်းထျ; ဝခင်းကခင်တြေးပီခင်လမ်းတန်းဂွတ်;မား ကခင်ပီခင်ဝခင်းကခင်ဗေ့ဂခင်ဂုဂ်တန်းလှေလီဝ်လှေလုံးဗုဂ်;ခလး လေးဂထာတ်; တင်းလှေဂေ့; တန်းလုံးမီးဂိုင်ခခေ့,လူင်လာင်သေယဝ်ခခမ်,တင်းကခင်ဂွင်,လှေမီးဗျ,ခလး ကွခင်ခခေခိုင်မီးတင်းဂမ်တင်းဂျာင်ကခင်မုတ်;လာင်, ကိတ်,တင်းတင်းကခင်မုတ်;ပျေ့,ခင်းတတ်;တြေးယူ, သေခလး; ခခေခိုင်ခင်း ထုတ်,လီဝ်ခခေခိုင်ခခေခိုင်,ပိုင်ခခေခိုင်တျ။
- ၁၂ ဂုဂ်လုံးဂျး ဂုဂ်;မုတ်;ထျ;မွင်းထျ;ဗေ့ဂခင်ဂုဂ်ကခင်မုတ်, ကိတ်,တင်းလိခခိုင်ခခေခိုင်, တီးကခင်တြေးတင်းသိုင်းတေ့,တန်းခတ,ယူ, လွမ်းခခေခိုင်,ဂတို့လမ်းခခေခိုင် ကေျး။

ဗျမ်းခေ့သင်,လို့ခင်းသုတ်;

- ၁၄ ပိုင်းကခင် မီးတင်းကခင်မုတ်;ထျ;မွင်းထျ; လှေခိုင်,ခခေခိုင်ခခေခိုင်ခလး; ဂေ့ကခင်ဂဝ်ဂုဂ်ခဝ်ဂုဂ်လုံး; ကွခင်ခခေခိုင်ခခေခိုင်ခခေခိုင်;လှေ လှေ;လုံးဂင်းလွတ်;တင်းတင်းကခင်ဂုဂ်;ကခင်ဂိုတ်,ခလး; ယင်းကခင်လှေလုံး; ပျးကပျိုတ်;ဂျးသင်သေလှေခိုင်;သေပိုင်ခလး; လှေလုံးဂွတ်;ထိုင်ဂျးတီး ဗေ့,ခေ့;တြေးပီခင်လမ်း ခခေခိုင်ခခေခိုင်လီလီတျ။ ကွခင်ခခေခိုင်ခခေခိုင်;လွင်းတင်းကခင်လမ်းတြေးဂုဂ်;ယိုခိုင်ခခေခိုင်,ခခေခိုင် ပီခင်တင်းကခင်တန်းခခေ့,ခွတ်;ကပ် မီခင်းခခေခိုင်,ကခင်ပျးဂျးခင်းလိတ်;ကခင် ပေ့;လှေ။ ကခင်ပီခင်ခခေခိုင် ကခင်ဂဝ်ဂုဂ်ခခေခိုင် တီမ်းပခင်ဗျ,တီးသု ဂျးခခေခိုင်,လှေခခေခိုင်,ပိုင်,လှေ,ကခင်ခခေခင်းလုံးခခေခိုင်,ကပ် ကိတ်,တင်း ဂျးခခေခိုင်လိတ်;ကေျးဝု,တျ ဂျးကခင်ခခေခိုင်,ယာင်,ခလး;
- ၁၆ လာတ်;ပုံလွင်းတင်းလှေခခေခိုင်တျ။ ခင်းလိတ်;လှေခခေခိုင် မီးလွင်းတင်းကခင်ယာပ်,ခေ့,ဂမ်းဗွင်းကေျး။ ခပ်လှေခခေခိုင်ကခင်ကမ်,ခေ့ကမ်,လာင်; ကိတ်,တင်း ခပ်လှေခခေခိုင် ကမ်,မီးတင်းကခင်ခတ,မခင်းခခေခိုင် ကွခင်ခခေခိုင်ခခေခိုင်;ပီတ်; လျ,လီဝ်လွင်းတင်းလှေခခေခိုင်ခခေခိုင်ကိတ်,တင်းကထိတ်;ခပ,ဂျမ်းလိတ်; ကခင်ယင်းဂိုတ်;ယင်းဂျာခခေခိုင်,ခခေခိုင်ခလး; လာင်;ယျ,တူပ်လမ်းဂပ်,ပီတ်;ကေျး။ ပိုင်းကခင်ပီခင်လှေခခေခိုင်,ခခေခိုင်ခလး; ဂေ့ကခင်ဂဝ်ဂုဂ်ခဝ်ဂုဂ်လုံး; လွင်းခခေခိုင်,ပိုင်သုဂေ့;တန်းကမ်,လုံးလွမ်းဗျ, ခင်းတီးကခင်လှေခခေခိုင်,လှေခခေခိုင်;ပုံလှေခခေခိုင်,ခခေခိုင်ခခေခိုင်,ခခေခိုင်ခခေခိုင်; သုတ်;ယွမ်းဗျ,ဂျးခင်းတင်းကခင်သုခတ,ယူ,ခခေခိုင်ခခေခိုင် ပိုင်းကခင်သုဂွ လွင်းတင်းလှေခခေခိုင်ခခေခိုင်ပုံယဝ်ခလး; ကွခင်ခခေခိုင်ပုံတူပ်လမ်းဂပ်,ယူ,တျ။
- ၁၈ ကွခင်ခခေခိုင်,ဗျာင်;မား ခင်းဂေ့;လှေလမ်း ကိတ်,တင်းခင်းတင်းကခင်လှေလမ်း လမ်းယေ့,သုခရိလှေ လမ်းကခင်ခခေ့,ခွတ်;ကပ်ဂုဂ်;ခခေခိုင်တျ။ လှေလမ်းခခေခိုင်မီးမုတ်;သေ့, လျ,လီဝ်ခခေခိုင်ခခေခိုင်ခခေခိုင်, တေ့,ထိုင်ဂွတ်;ခိုင်,ဂျ,လျဝခင်းထျ,ဝရျုး တီမ်တီမ်ခခေခိုင်သေဂမ်းလှေလုံး; ကျးမီးခင်း။

ဂျမ်းလိတ်;ကေျးဝု,တျ,ပေ,တရဗုခိုင် တုတိယယဝ်ယဝ်ကေျး